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§ 1 Godkännande av föredragningslistan 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden fastställer den av ordföranden föreslagna föredragningslistan för 

sammanträdet. 
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BESLUTSÄRENDEN 

 

§ 2 Papperskorgar med lock i parkleken Odlarängen i Tallkrogen 

Anmälan av medborgarförslag, för nämndens ställningstagande om beredning 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att utreda ett medborgarförslag om att sätta 

upp papperskorgar med lock i parkleken Odlarängen i Tallkrogen. 

 

Ärendet 

I ett medborgarförslag föreslås att stadsdelsnämnden ska sätta upp papperskorgar med lock i 

parkleken Odlarängen i Tallkrogen.  

 

Förvaltningen föreslår att nämnden ger förvaltningen i uppdrag att utreda förslaget och 

återkomma med ett förslag till svar vid ett senare sammanträde. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2023-09-26. 

Dnr FAR 2023/731 

 

Ordföranden yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

Torbjörn Ebérus m fl (M), Rikard Werge (L) och Christer Eriksson (C) anmälde ett särskilt uttalande.  

 

Särskilt uttalande  

Torbjörn Ebérus m fl (M), Rikard Werge (L) och Christer Eriksson (C)  

 

Vi i Moderaterna, Centerpartiet och Liberalerna vill tacka förslagsställaren för ett bra 

förslag. Det är av yttersta vikt att våra allmänna platser är hygieniska och trivsamma. Lock 

på papperskorgar är en bra lösning för att komma till bukt med nedskräpning och ohyra. Vi 

hoppas att problemet skyndsamt kan åtgärdas för trivseln i Odlarängen. 
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§ 3 Omfördelning av budgetmedel till upprustningen av Fagerlidsparken i 

Hökarängen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden omfördelar 200 000 kronor från nämndens ofördelade investeringsmedel 

till upprustningen av Fagerlidsparken i Hökarängen. 

 

Ärendet 

Den 15 juni i år fattade nämnden ett genomförandebeslut om upprustning av lekparken 

Fagerlid. Upprustningen är nu i full gång. Centralt i parken står en gammal bod, den så 

kallade Linkanboden. Som förvaltningen framförde i genomförandeärendet vore det önskvärt 

att riva boden för att göra parken mer öppen och genomsiktlig.  

 

Föreningen Hökarängens stadsdelsråd har haft ett nyttjanderättsavtal för boden. Avtalet har 

nu löpt ut och föreningen har inte längre behov av Linkanboden utan är nöjda med de två 

andra, mindre, bodarna som de har tillgång till. Förvaltningen föreslår därför att nämnden 

omfördelar 200 000 kronor från nämndens ofördelade investeringsmedel så att själva boden 

kan demonteras och att dess grund kan användas för att uppföra ett trädäck som kan 

användas som sittplats, scen och soldäck. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2023-10-12. 

Dnr FAR 2023/330 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 4 Brukarundersökning 2023 inom äldreomsorgens dagverksamhet 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens redovisning av 2023 års brukarundersökning 

inom äldreomsorgens dagverksamhet. 

 

Ärendet 

Stockholms stad utvärderar årligen insatser och service till invånarna genom brukarenkäter. 

Förvaltningen redovisar i detta ärende resultatet av 2023 års brukarundersökning avseende 

den kommunala dagverksamheten i Farsta, som bedrivs på Edö.  

 

Undersökningen visar likt tidigare år på mycket goda resultat där brukarna är nöjda och 

trygga med verksamheten. Resultatet används som en del i förvaltningens systematiska 

kvalitetsarbete och handlings- och åtgärdsplaner utarbetas. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2023-09-11. 

Dnr FAR 2033/588 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

Torbjörn Ebérus m fl (M), Rikard Werge (L) och Christer Eriksson (C) anmälde ett särskilt uttalande.  

 

Särskilt uttalande  

Torbjörn Ebérus m fl (M), Rikard Werge (L) och Christer Eriksson (C)  

 

Det är roligt att se att Edö dagverksamhet fortfarande får högt betyg i många kategorier i 

brukarundersökningen både i jämfört med tidigare år och staden i övrigt. På frågan om 

möjligheten att påverka verksamheten uppger 37 procent att de ställer sig neutrala eller 

negativa till påståendet. Detta är inget som sticker ut historiskt eller för staden som helhet, 

men är en viktig del för hur givande dagverksamheten är för brukarna.  
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§ 5 Stadsdelsnämndens sammanträdesdatum 2024 

 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden fastställer följande sammanträdesdatum för år 2024.  

 Tisdag 2 januari klockan 09.00 (endast för att utse 2024 års sociala delegation 

och förordnade ledamöter)  

 Torsdag 8 februari (verksamhetsberättelse med bokslut 2023) 

 Torsdag 7 mars  

 Torsdag 18 april (underlag till budget 2025) 

 Torsdag 23 maj (tertialrapport 1) 

 Torsdag 13 juni 

 Torsdag 29 augusti 

 Torsdag 26 september (tertialrapport 2) 

 Torsdag 24 oktober 

 Torsdag 21 november 

 Onsdag 18 december (verksamhetsplan 2025) 

2. Nämndens sammanträden hålls kvällstid, bortsett från sammanträdet den 2 

januari. Förvaltningen får i uppdrag att anordna lämplig lokal, efter samråd med 

ordföranden och i möjligaste mån även med övriga partiers gruppledare. 

 

Ärendet 

Förvaltningen har utarbetat ett förslag till sammanträdesdatum för stadsdelsnämnden, med 

utgångspunkt från stadsledningskontorets tidplan för nämndernas arbete under år 2024. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2023-10-11. 

Dnr FAR 2023/701 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 6 Utseende av fler ledamöter och vice ordförande i stadsdelsnämndens 

hållbarhetsberedning och trygghetsberedning 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden utser Niklas Aurgrunn (V), Maria Jacobson (MP), Moa Sahlin (S), 

Olof Peterson (M), Christer Eriksson (C) och Truls Ljungström (M) till ledamöter i 

nämndens hållbarhetsberedning. 

2. Bland dessa utser nämnden Olof Peterson (M) till vice ordförande i 

hållbarhetsberedningen. 

3. Stadsdelsnämnden utser Anki Johansson (S), Lisa Carlbom (MP), Anders Carlsson Lind (V), 

Torbjörn Ebérus (M), Camilla Bergman (L) och Olle Eriksson (C) till ledamöter i nämndens 

trygghetsberedning. 

4. Bland dessa utser nämnden Torbjörn Ebérus (M) till vice ordförande i 

trygghetsberedningen. 

 

Ärendet 

Vid sitt sammanträde den 21 september i år inrättade stadsdelsnämnden en 

hållbarhetsberedning och en trygghetsberedning. Laura Roselli (V) utsågs till ordförande i 

hållbarhetsberedningen och Joseph Zamani (S) till ordförande i trygghetsberedningen. 

Nämnden beslutade att övriga sex ledamöter i respektive beredning skulle utses vid ett 

senare tillfälle.  

 

På uppdrag av nämndens ordförande har förvaltningen nu förberett detta underlag för 

nämndens ställningstagande om vice ordförande och övriga ledamöter i de båda 

beredningarna. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2023-10-01. 

Dnr FAR 2023/742 

 

Förslag till beslut 

Laura Roselli m fl (V), Joseph Zamani m fl (S), Lisa Carlbom (MP), Torbjörn Ebérus m fl (M), 

Rikard Werge (L) och Christer Eriksson (C) yrkade att nämnden skulle utse vice ordförande och 

övriga ledamöter i de båda beredningarna enligt partiernas gemensamma förslag – se BESLUT 

ovan.  

 

Leif Söderström (SD) anmälde att partiet inte deltar i beslutet – se Särskilt uttalande nedan 

 

Beslutsgång 

Ordföranden fann att nämnden hade beslutat enligt förslag från Vänsterpartiet, 

Socialdemokraterna, Miljöpartiet, Moderaterna, Liberalerna och Centerpartiet. 

 

Särskilt uttalande  

Leif Söderström (SD) 
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SD väljer att inte nominera någon till beredningarna och därmed inte delta i besluten om 

dessa. 

 

Efter de tragiska skjutningarna med flera dödsfall och skadade som inträffade vid Farsta 

tunnelbana nyligen, hölls en medborgardialog i nämndens lokaler,  Där framfördes ett tydligt 

önskemål om att politikerna skulle agera i samstämmighet för att få kontroll på det 

eskalerande våldet i stadsdelen, samtliga partier sa sig då stå upp för detta. 

 

Därefter har majoriteten lagt ett förslag om att bland annat inrätta en trygghetsberedning  

som skall komma med råd om hur att  återupprätta tryggheten i stadsdelen. Tyvärr så 

utformades förslaget så att inte samtliga partier erbjuds att vara del av de föreslagna 

beredningarna, detta genom att de tre majoritetspartierna reserverar  fyra platser åt sig själva 

medan de fyra partierna i oppositionen endast erbjuds tre platser. 

 

Vid nämndmötet 2023-09-21 lade  SD ett förslag på att återremittera majoritetens förslag för 

vidare utredning, detta i avsikt att förslaget skulle omarbetas till att inkludera samtliga i 

nämnden ingående partier, förslaget röstades ner av såväl majoriteten som de tre övrig 

oppositionspartierna. 

 

För att nämnden med trovärdighet skall kunna bekräftas att agera prestigelöst för  

medborgarnas bästa så behöver förslagen från stadsdelens rådgivande beredningar vara så 

väl  underbyggda som möjligt, vilket inte är möjligt om delar av nämnden utesluts från 

medverkan. 

 

Att majoriteten i detta osäkra läge, med stöd från övriga oppositionen, väljer att driva en 

exkluderande agenda, är ett tydligt uttryck för att man inte tar invånarnas krav på  

återupprättad säkerhet på allvar. Istället är det den egna maktpositionen som prioriteras. 
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§ 7 Ny delegering till sociala delegationen, nya och ändrade delegeringar till 

förvaltningschefen samt anmälan av förvaltningschefens vidaredelegeringar 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden delegerar till sociala delegationen rätten att fatta beslut om 

kontaktperson och kvalificerad kontaktperson för barn 12-14 år utan vårdnadshavares 

samtycke. Beslut fattas enligt 3 kap 6 b § och 4 kap 1 § socialtjänstlagen. 

2. Nämnden fastställer nya ärendegrupper enligt tjänsteutlåtandets bilaga 1 och tar bort 

befintliga ärendegrupper enligt förvaltningens förslag i samma bilaga. 

3. Nämnden fastställer ändringar i befintliga ärendegrupper enligt tjänsteutlåtandets bilaga 2. 

4. Under förutsättning av nämndens beslut enligt punkt 2 och 3 ovan uppdrar nämnden 

enligt 7 kap 5 § kommunallagen (KL) till förvaltningschefen att besluta på nämndens 

vägnar i samtliga nya och ändrade ärendegrupper i tjänsteutlåtandets bilaga 1 och 2. 

5. Under förutsättning av nämndens beslut enligt punkt 2-4 ovan överlåter nämnden enligt 7 

kap 6 § KL till förvaltningschefen att i sin tur, genom vidaredelegering, uppdra åt en 

annan anställd inom kommunen att fatta beslut i samtliga nya och ändrade ärendegrupper 

i tjänsteutlåtandets bilaga 1 och 2.  

6. Under förutsättning av nämndens beslut enligt punkt 2-5 ovan anmäler 

förvaltningschefen sina vidaredelegeringar enligt tjänsteutlåtandets bilaga 3. Nämnden 

lägger denna anmälan till handlingarna. 

7. Förvaltningschefen anmäler sina ändrade vidaredelegeringar i befintliga ärendegrupper 

enligt tjänsteutlåtandets bilaga 4. Nämnden lägger denna anmälan till handlingarna. 

8. Beträffande anmälan till nämnd enligt 7 kap 8 § KL av beslut som fattas enligt 

delegering och vidaredelegering i detta ärende gäller följande: 

a) Beslut som fattas av sociala delegationen protokollförs vid delegationens 

sammanträden och protokollet anmäls i sin helhet till stadsdelsnämnden. 

b) Beslut som kan överklagas enligt bestämmelse i 13 kap 1-3 §§ KL om 

laglighetsprövning anmäls till nämnden på lista och noteras i protokollet.  

c) Övriga beslut enligt nya delegeringar anmäls inte till nämnden. 

 

Ärendet 

Förvaltningens olika verksamhetsområden har gjort en genomgång av nämndens 

delegeringar till sociala delegationen och till förvaltningschefen. Man har då 

uppmärksammat ett antal former av beslut som saknas, behöver ändras eller ska tas bort. 

Anledningarna är flera. Det kan till exempel handla om ny eller förändrad lagstiftning, 

kostnadsutvecklingen inom olika verksamheter och nya tjänstefunktioner vid avdelningar 

och enheter.  

 

Förvaltningens förslag till nya och borttagna ärendegrupper redovisas i tjänsteutlåtandets 

bilaga 1, medan bilaga 2 innehåller förslag till ändringar i befintliga ärendegrupper.  

 

Under förutsättning av nämndens beslut om nya och ändrade ärendegrupper anmäler 

förvaltningschefen sina vidaredelegeringar i dessa ärendegrupper i bilaga 3. I bilaga 4 

anmäler förvaltningschefen sina ändrade vidaredelegeringar i befintliga ärendegrupper. 
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Under förutsättning av nämndens beslut i detta ärende kommer sammanställningen över 

nämndens alla delegeringar – delegeringsförteckningen – att uppdateras.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2023-10-17. 

Dnr FAR 2023/700 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 8 Ekonomisk månadsrapport september 2023 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens ekonomiska månadsrapport för september 

2023. 

 

Ärendet 

Totalt för 2023 prognostiseras ett underskott om 13,3 miljoner kronor före resultatöverföring 

och ett underskott om 0,7 miljoner kronor efter resultatöverföring från fond. Större 

underskott prognostiseras inom verksamhetsområde individ- och familjeomsorg, barn och 

unga, funktionsnedsättning samt inom barn, kultur och fritid.  

 

Övergripande ekonomisk påverkansfaktor under året är utvecklingen av inflationen som har 

ökat löpande under året, vilket har gett ett ökat kostnadstryck på alla verksamheter. De ökade 

kostnaderna ger mindre marginaler att hantera rent verksamhetsanknutna kostnadsökningar 

inom kärnverksamheter, som exempelvis fler kostnadsdrivande placeringar inom 

myndighetsutövning avseende barn och unga. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2023-10-09. 

Dnr FAR 2023/103 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

Torbjörn Ebérus m fl (M), Rikard Werge (L) och Christer Eriksson (C) anmälde ett särskilt uttalande.  

 

Särskilt uttalande  

Torbjörn Ebérus m fl (M), Rikard Werge (L) och Christer Eriksson (C)  

 

Enligt den ekonomiska månadsrapporten för september så har det prognosticerade 

underskottet före resultatöverföringar ökat till 13.3 miljoner kronor. Nämnden har under året 

kommit allt längre ifrån att få en budget i balans. Flera av verksamheternas enskilda 

underskott beror på kostnadsökningar som hade kunnat förväntas i början av året men som 

nämndens budget inte tog höjd för. Vi kan i rapporten inte se några åtgärder från majoriteten 

för att uppnå en budget i balans, vilket inte talar väl för framtiden. 
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REMISSER OCH YTTRANDEN 

 

§ 9 Stockholms stads strategi för parklekar 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar 

på remissen av förslag till Stockholms stads strategi för parklekar. 

 

Ärendet 

Kulturnämnden har inom ramen för sitt samordningsuppdrag för verksamhetsområdet Barn, 

kultur och fritid fått i uppdrag att ta fram ett förslag till strategi för stadens parklekar. Det 

förslag till strategi som nu har utarbetats syftar till att skapa samsyn inom staden, visa på 

fokusområden och förtydliga ansvarsfördelningen. Strategin ska vara ett stöd för 

stadsdelsnämnder och facknämnder i arbetet med att utveckla en likvärdig fritidsverksamhet.  

 

Förslaget är genomarbetat och innehåller områden som är viktiga för det framtida arbetet 

inom staden. Strategins uppdrag och fyra målområden är utförligt beskrivna och visar på en 

ökad tydlighet när det gäller målgrupp, öppettider, innehåll och uppföljning.  

 

Förvaltningen välkomnar att det nu finns en samlad styrning inom staden för denna typ av 

öppen verksamhet. Strategin kunde dock tydligare slå fast att ambitionen är att andra 

verksamheter som till exempel öppen förskola, fritidsgård, öppen seniorverksamhet, 

föreningsverksamhet ska kunna bedrivas i lokalerna. Angående brukarundersökningar är det 

önskvärt att det centralt arbetas fram en stadsövergripande enkät med möjlighet till lokala 

tilläggsfrågor. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2023-09-13. 

Dnr FAR 2023/531 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

Leif Söderström (SD) anmälde ett särskilt uttalande. 

 

Särskilt uttalande  

Leif Söderström (SD) 

 

Strategin anger ett övergripande mål om att stadens parklekar ska bidra till att ge alla stadens 

barn en meningsfull fritid och tillgång till trygga mötesplatser. 
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Tyvärr har det blivit allt vanligare att idrottsplatser och lekplatser utnyttjas av kriminella 

gäng för att värva medlemmar eller ha som gömställen för vapen och narkotika, vilket 

utsätter barnen för oacceptabla risker. 

 

Närvaron av Polis eller ordningsvakter behöver ökas på, särskilt i stadsdelens områden där 

det finns hög risk för kriminell aktivitet.   
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§ 10 Övergripande samverkansöverenskommelse mellan Stockholms stad och 

Polisregion Stockholm 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar 

på remissen av förslag till övergripande samverkansöverenskommelse mellan Stockholms 

stad och Polisregion Stockholm. 

 

Ärendet 

Stadsledningskontoret har tillsammans med Polisregion Stockholm utarbetat ett förslag till 

ny övergripande samverkansöverenskommelse mellan Stockholms stad och Polisregion 

Stockholm. De nya prioriterade samverkansområdena är: 

 Unga i riskzon för destruktivt beteende 

 Otrygga och brottsutsatta platser 

 Systemhotande brottslighet 

 Särskilt utsatta och sårbara brottsoffer 

 Kriminella miljöer och livsstilar  

 

För att nå ett effektivt brottsförebyggande och trygghetsskapande arbete krävs gemensamma 

åtgärder på lång sikt. Förvaltningen anser att förslaget borgar för det. Det finns en tydlig 

struktur gällande upplägg och process för arbetet. Förvaltningen önskar ett förtydligande av 

de prioriterade samverkansområdenas målsättningar när det gäller särskilt utsatta och sårbara 

brottsoffer och kriminella miljöer och livsstilar. Som helhet ser förvaltningen positivt på den 

nya överenskommelsen. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2023-09-19. 

Dnr FAR 2023/521 

 

Förslag till beslut 

Laura Roselli m fl (V), Joseph Zamani m fl (S) och Lisa Carlbom (MP) yrkade att nämnden 

skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Rikard Werge (L) yrkade att nämnden skulle delvis bifalla förvaltningens förslag och lade 

därutöver fram ett eget förslag – se Reservation nedan. I detta instämde Torbjörn Ebérus m fl 

(M), Christer Eriksson (C) och Leif Söderström (SD). 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förvaltningens förslag. 

 

Leif Söderström (SD) anmälde ett särskilt uttalande. 

 

Reservation  

Torbjörn Ebérus m fl (M), Rikard Werge (L), Christer Eriksson (C) och Leif Söderström SD) 
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1. Att förvaltningens förslag till beslut godkänns delvis. 

2. Att samverkansöverenskommelsen kompletteras i enlighet med vad som anförs 

nedan. 

3. Därutöver anförs följande. 

 

Överlag ställer vi oss positiva till samverkansöverenskommelsen men några 

samverkansområden bör kompletteras. Det bör även säkerställas att förvaltningarnas, i 

synnerhet stadsdelsförvaltningarnas samverkansorganisation, så långt möjligt samordnas 

inom den struktur som samverkansöverenskommelsen beskriver. På så sätt kan onödiga 

möten och dubbelarbete undvikas. En lärdom från tidigare samverkansöverenskommelser är 

att för att uppnå bästa resultat bör både struktur, förväntningar och målbild vara tydligt för 

samtliga samverkansparter. 

 

När det gäller de fem prioriterade samverkansområdena i bilagan borde dessa kompletteras 

enligt följande: 

 

Unga i riskzon för destruktivt beteende 

Under denna rubrik bör en fjärde målsättning läggas till om att unga som utvecklat extremt 

våldsbeteende eller grov kriminalitet ska få god behandling, följas upp på lång sikt och 

återkomsten från institution förberedas noga för att undvika återfall. Motiveringen till att 

omhändertagna barn bör lyftas fram särskilt är att de utgör en mycket central rekryteringsbas 

för gängkriminalitet och utförandet av grova våldsdåd. Omhändertagna och placerade barn är 

en riskgrupp innan, under och efter placering. Det räcker således i dessa fall inte med det 

arbete vi gör idag och inte heller med förebyggande eller tidiga insatser eftersom målgruppen 

inte nås av dessa. 

 

Särskilt utsatta och sårbara brottsoffer och vittnen 

Här bör vittnen läggas till i samverkansområdets rubrik och den tredje målsättningen. Detta 

då vittnen idag ofta får mycket bristfälligt stöd, samtidigt som de är helt nödvändiga för 

rättsprocesserna. Fler och fler vittnen, inte minst unga, säger ingenting i polisförhör och 

rättegångar vilket gör att gärningspersoner frias. Det är inte heller ovanligt att föräldrar inte 

vill att deras barn ska medverka i utredningar som vittnen. Det talas ibland om en 

tystnadskultur, men vårt kartläggningsarbete under förra mandatperioden visade att det 

snarare handlade om en rädslans kultur. Här är det helt avgörande att olika aktörer i 

rättskedjan samverkar, eftersom vittnena precis som brottsoffren annars faller mellan 

stolarna.  

 

Kriminella miljöer och livsstilar  

Både under denna rubrik och under rubriken Särskilt utsatta och sårbara brottsoffer och 

vittnen bör det tydligt framgå att barn särskilt ska prioriteras. Det är en så pass central 

prioritering att det även bör stå inledningsvis i själva huvuddokumentet. 

 

Särskilt uttalande  

Leif Söderström (SD) 
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Justerarnas signaturer                                                                                  Utdragsbestyrkande  

 

 

I november 2019 undertecknades en samverkansöverenskommelse mellan Polisregion 

Stockholm och Stockholms stad vilken formaliserande  samverkansformer för att bekämpa 

och förebygga kriminalitet  i staden. 

 

Tyvärr så har inte den grova brottsligheten i vår stadsdel minskat eller  tryckts tillbaka,  

snarare har den eskalerat i brutalitet och omfattning.  

 

Nu måste högsta prioritet vara att den kriminella utvecklingen stoppas, och att nämndens 

samlade kunskaper, inspel och idéer ges möjlighet att beaktas,  i klartext så innebär det att 

etablera en inlyssnande dialog mellan de i nämnden representerade partierna.  
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§ 11 Motion M om fler badplatser i staden 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar 

på en motion från Dennis Wedin, Moderaterna, om fler badplatser i staden. 

 

Ärendet 

I en motion till kommunfullmäktige föreslår Dennis Wedin (M) att fler badplatser ska 

anläggas. Han föreslår att kommunstyrelsen och berörda nämnder ska ges i uppdrag att 

utreda platser för möjliga etableringar av bryggbad i Stockholm. Motionären föreslår också 

att en badgeneral ska inrättas för att uppmuntra till fler bad och bistå stockholmare som söker 

tillstånd för bastuanläggningar och bryggor. Kommunstyrelsen föreslås också få i uppdrag 

att peka ut minst tio platser där nya badanläggningar är möjliga.  

 

Förvaltningen anser att möjligheterna till bad i Farsta stadsdelsområde är tillfredsställande 

med tre officiella badplatser. Därutöver finns många möjligheter till bad längs Magelungens 

och Drevvikens stränder. På sikt finns dock behov av en ny badplats i Stora Sköndal då det 

är ett stadsutvecklingsområde med en ökande befolkning. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2023-09-19. 

Dnr FAR 2023/501 

 

Förslag till beslut 

Laura Roselli m fl (V), Joseph Zamani m fl (S) och Lisa Carlbom (MP)  yrkade att nämnden 

skulle bifalla förvaltningens förslag. I detta instämde Leif Söderström (SD). 

 

Torbjörn Ebérus m fl (M), Rikard Werge (L) och Christer Eriksson (C) yrkade att nämnden 

skulle föreslå att kommunfullmäktige bifaller motionen och lade därutöver fram en egen text – 

se Reservation nedan. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förvaltningens förslag /  

 

Reservation  

Torbjörn Ebérus m fl (M), Rikard Werge (L) och Christer Eriksson (C) 

 

Att Farsta stadsdelsnämnd föreslår kommunfullmäktige att tillstyrka motionen  

Att därutöver anföra: 

 

Som anges i motionen så är tillgången på bad viktig för Stockholms och Farstas invånare. 

Närheten gör mycket för att höja livskvaliteten och möjliggör en populär fritidssyssla under 

sommarhalvåret. En badplats blir också till en lokal mötesplats året om. 
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Justerarnas signaturer                                                                                  Utdragsbestyrkande  

 

I Farsta så finns det tre strandbad samt ett antal bryggbad och inofficiella badplatser. Vissa 

delar av Farsta har nära tillgång till bad medan andra delar har långt till närmaste 

badmöjlighet. Nya badplatser kommer att på sikt behövas i Stora Sköndal då detta område 

kommande år växer med 4500 bostäder.  

 

2022 antog Miljö- och hälsoskyddsnämnden en handlingsplan där 31 platser i staden 

identifierades som potentiella platser att anlägga bad. Två av dessa ligger i Farsta. Ett i 

Farsta strand och ett i Fagersjö. Båda platserna är behäftade med vissa svårigheter som 

muddring, röjning och tillgängliggörande, men de hade skapat ett stort mervärde för Farstas 

invånare. Framförallt i Fagersjö så har man långt till närmaste badplats.  

 

Farsta strandbad är en populär badstrand som ligger i centrala Farsta och är välbesökt under 

sommarhalvåret. Stranden erbjuder möjlighet till bad, men stranden har återkommande 

problem med nedskräpning och kanadagäss vilket ofta gör badet otrevligt.  

 

Vi vet också att det allt som oftast är onödigt svårt, inte minst för externa aktörer, att 

orientera sig i tillståndsprocesserna inom stadens organisation, inte minst beroende på att 

ansvaret är fördelat på flera olika förvaltningar. Ett sätt att underlätta detta vore att inrätta en 

badgeneral, något som vi tror skulle kunna förenkla och snabba förfarandet. 

 

Farsta har idag många badmöjligheter men dessa skulle kunna förbättras avsevärt med det 

fokuserade arbete som beskrivs i motionen. 
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§ 12 Detaljplan för del av fastigheten Farsta 2:1 vid Fredagsvägen i Hökarängen 

Svar på remiss från stadsbyggnadsnämnden 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till stadsbyggnadsnämnden 

som svar på remissen av förslag till detaljplan för del av fastigheten Farsta 2:1 vid 

Fredagsvägen i Hökarängen. 

 

Ärendet 

Stadsbyggnadskontoret har upprättat ett förslag till detaljplan som möjliggör cirka 50 

studentbostäder i Hökarängen. Bebyggelsen består av två lameller med loftgång i fyra 

våningar som placeras utmed Fredagsvägen och Söndagsvägen med förgårdsmark. Husen är 

sammanlänkade med en byggnad i en våning för cykelförvaring. I hörnan Fredagsvägen–

Söndagsvägen skapas möjlighet för lokal med centrumändamål.  

 

Förvaltningen har redan i markanvisningsskedet uttryckt skepsis till att bygga på 

naturmarken vid Fredagsvägen–Söndagsvägen då naturen är en viktig del i den ursprungliga 

planeringen för Hökarängen. Merparten av befintlig bebyggelse utgörs av hus i tre våningar 

med putsfasader. Områdets karaktär påverkas påtagligt med den högre hushöjden.  

 

Grönkompensation bör ske bland annat genom plantering av tall och andra trädslag inom 

planområdet samt plantering av träd öster om Starrmyrans parkleksbyggnad. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2023-09-04. 

Dnr FAR 2023/641 

 

Förslag till beslut 

Laura Roselli m fl (V), Joseph Zamani m fl (S) och Lisa Carlbom (MP) yrkade att nämnden 

skulle bifalla förvaltningens förslag. I detta instämde Torbjörn Ebérus m fl (M), Rikard 

Werge (L) och Christer Eriksson (C). 

 

Leif Söderström (SD) yrkade att nämnden skulle föreslå att stadsbyggnadsnämnden avslår 

förslaget till detaljplan och lade därutöver fram en egen text – se Reservation nedan. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förslag från Vänsterpartiet, Socialdemokraterna, Miljöpartiet, Moderaterna, Liberalerna och 

Centerpartiet. 

 

Reservation  

Leif Söderström (SD) 

 

1. Stadsdelsnämnden föreslår att stadsbyggnadsnämnden avslår förslaget till detaljplan för 

del av fastigheten Farsta 2:1 vid Fredagsvägen i Hökarängen . 

2. Nämnden anför därutöver följande: 
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Vi instämmer i förvaltningens kritik av planerna på att bygga i det avsedda området, då 

områdets estetik och befintligt grönområde påverkas negativt. 

 

Den gemensamma park- och stadsmiljön ska vara trygg, rekreativ och lättillgänglig. I takt 

med förtätning av befintliga områden ska grönytor och boendes välmående värnas.  
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ANMÄLNINGSÄRENDEN 

 

§ 13 Protokoll från pensionärsrådet den 9 oktober 2023 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger protokoll från pensionärsrådet den 9 oktober 2023 till 

handlingarna. 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden yrkade att nämnden skulle lägga protokollet till handlingarna. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt ordförandens förslag. 
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§ 14 Protokoll från Enskede-Årsta-Vantörs, Farstas och Skarpnäcks 

gemensamma råd för funktionshinderfrågor den 19 september 2023 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger protokoll från Enskede-Årsta-Vantörs, Farstas och Skarpnäcks 

gemensamma råd för funktionshinderfrågor den 19 september 2023 till handlingarna. 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden yrkade att nämnden skulle lägga protokollet till handlingarna. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt ordförandens förslag. 
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§ 15 Ordförandens och stadsdelsdirektörens beslut enligt delegering och övriga 

anmälningsärenden 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger förvaltningens sammanställning över beslut enligt delegering och 

övriga anmälningsärenden till handlingarna. 

 

Ärendet 

 

 Ordförandens beslut enligt delegering 

Stadsdelsnämndens ordförande har fattat följande beslut enligt nämndens delegering 

enligt 6 kap 39 § KL den 14 december 2017 § 11 (dnr 1.1-706/2017) till ordföranden att 

besluta på nämndens vägnar i ärenden som är så brådskande att nämndens avgörande 

inte kan avvaktas. 

 

Ordföranden hade inte fattat några beslut under den aktuella perioden. 

 

 Stadsdelsdirektörens beslut enligt delegering och övriga anmälningsärenden 

Stadsdelsdirektören har fattat följande beslut enligt nämndens delegering. Inom parentes 

anges enligt vilken ärendegrupp i nämndens delegeringsförteckning eller vilket specifikt 

nämnduppdrag som delegerade beslut har fattats. 

 

1. 2023-09-11: Beslut om tillförordnad avdelningschef för avdelningen för förskola den 

12-13 september 2023 och fördelning av arbetsmiljöuppgifter. Dnr FAR 2023/712. 

2. 2023-09-21: Nyanläggning av publik brygga i Farsta strand, nedanför 

Nordmarksvägen 6 D. Genomförandebeslut efter inriktningsbeslut i verksamhetsplan 

2023. Dnr FAR 2023/716. (8:13) 

3. 2023-09-26: Beslut om tillförordnad stadsdelsdirektör och ombud att föra nämndens 

talan för dagarna 28 september – 3 oktober 2023. Dnr FAR 2023/730. (Enligt 

nämndbeslut 2020-10-22, dnr FAR 2020/492.) 

4. 2023-09-28: Rättegångsfullmakt för Maria Evensson, biträdande enhetschef vid 

vuxenenheten. Dnr FAR 2023/739. (Enligt nämndbeslut 2020-10-22, dnr FAR 

2020/492.) 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendena i en sammanställning daterad 2023-09-29. 

Dnr FAR 2022/877 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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ÖVRIGT 

 

§ 16 Nämndens frågor och information från förvaltningen 

 

Följande skrivelse lämnades in. 

 

Tidiga insatser och samverkan för barn i riskzon för gängkriminalitet (bilaga) 

Torbjörn Ebérus m fl (M), Rikard Werge (L) och Christer Eriksson (C)  

 

BESLUT 

Nämnden uppdrar åt förvaltningen att bereda skrivelsen till ett kommande sammanträde.  

 

 

Inför dagens sammanträde hade Vänsterpartiet, Socialdemokraterna och Miljöpartiet lämnat 

in följande frågor: 

 

1. Vi i majoriteten ser värde i en sådan insiktutbildning som har lyfts fram av 

funktionshinderrådet och vill därför ställa följande fråga. Hur ser förvaltningen på 

möjligheten att tillsammans med rådet genomföra en sådan utbildning i närtid?  

Förvaltningens svar:  

Vi tycker också att förslaget om en insiktsutbildning är en god idé och att det även hos oss i 

Farsta kan vara en möjlig aktivitet för verksamhetsåret 2024.  

 

2. Vi har som funktionshinderrådet nåtts av oroande rapporter om generella tendenser där 

allt färre får del av insatsen ledsagning enligt LSS eller SoL. Vi skulle vilja veta om det 

finns tillgänglig statistik över det antal som får beviljat eller avslag på insatsen 

ledsagning inom vår stadsdel och om möjligt, tillhörande analys från förvaltningens sida. 

Kan det finnas ett mörkertal? Hur arbetar förvaltningen med att nå ut med informationen 

om vilka rättigheter som finns kopplat till ledsagning till de personer som kan tänkas 

behöva insatsen? 

Förvaltningens svar: 

Vår handläggning utgår från stadens riktlinjer för ledsagning och ledsagarservice. För 2023 

fick alla stadsdelsnämnder i uppdrag att samla och följa statistik över antal ansökningar, 

beslut och avslag avseende ledsagning/ledsagarservice och biträde av kontaktperson i syfte 

att säkerställa likställighet. Vi har fått en fil där vi varje månad fyller i uppgifter och vid årets 

slut ska filen skickas till socialförvaltningen för vidare hantering och en stadsövergripande 

analys kommer göras. Farsta var en av stadsdelsnämnderna som var med i stadens 

kvalitetsgranskning av ledsagning 2022 som gjordes av stadens funktionshinderinspektörer. 

Farsta fick fina resultat. 

 



 
 

FARSTA STADSDELSNÄMND 
 

 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

19 OKTOBER 2023 

SIDA 26 

 

 
 

 

 

Justerarnas signaturer                                                                                  Utdragsbestyrkande  

 

 
Vi har en broschyr om ledsagning som medborgare får, endera när man tar kontakt med 

handläggare eller på nybesök/hembesök. Farsta har många personer med synnedsättning så 

det finns en vana och rutin att tala just kring denna insats, som ofta är en viktig insats för att 

personer ska kunna delta i samhället.  

 

 

Inför dagens sammanträde hade Moderaterna, Liberalerna och Centerpartiet lämnat in 

följande frågor i ärende 4: Brukarundersökning 2023 inom äldreomsorgens dagverksamhet 

 

1. Brukarundersökningen visar att brukarnas upplevda delaktighet i verksamhetens 

utformning är relativt låg. Hur involveras brukarnas önskemål och idéer i den 

dagverksamheten i Farsta? 

Förvaltningens svar: 

Vid välkomstsamtal till dagverksamheten fångas bland annat intresse och önskemål upp, ofta 

är anhöriga med och kan berätta om brukaren själv inte kommer ihåg. I de 

genomförandeplaner som skrivs ges också utrymme för att komma med önskemål och idéer. 

Ibland får här och nu situationen avgöra vad önskemålet är för dagen. 

 

2. Brukarundersökningen visar på en högre svarsgrad hos män. De män som har svarat i 

brukarundersökningen uppger en större nöjdhet med påverkansmöjligheterna, men är 

mindre nöjda med aktiviteterna. Med ökad psykisk ohälsa och suicidrisk särskilt hos 

äldre män så är detta en bra verksamhet för att motverka detta. Hur stor andel av 
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brukarna i den dagliga verksamheten är män? Finns det särskild verksamhet som riktar 

sig till äldre män? 

Förvaltningens svar: 

35 procent av brukarna är män. Det finns ingen dagverksamhet som riktar sig till enbart män. 

Vår seniorverksamhet har två aktiviteter specifikt för män. Matlagning för herrar och ”Män 

pratar (inte) om livet". En samtalsserie för män enligt ett koncept från riksorganisationen 

Hjärnkoll. Samtalen leds av seniorambassadörer som har gått utbildning till 

samtalsgruppledare för just detta. Samtalen ger deltagarna möjlighet att berätta om sina liv 

och lyssna på andras berättelser. 

 

 

Förvaltningschef Gunilla Ekstrand lämnade följande information: 

 

 Resultaten i Socialstyrelsens brukarundersökning har kommit, och kommer även att 

tas upp på kommande nämnd. Redan nu kan jag avslöja att flera verksamheter hos 

oss i Farsta fått väldigt fina resultat. Som exempel kan nämnas Postiljonens 

demensboende där 100 % av de boende var nöjda. Samtliga respondenter svarade 

alltså mycket nöjd eller ganska nöjd på frågan ”hur nöjd eller missnöjd är du med 

ditt äldreboende”. 

 

 Imorgon har avdelningen individ- och familjeomsorg en goda exempel-mässa 

klockan 9-12 i hela konferenslokalen på Storforsplan 36. Om någon i 

stadsdelsnämnden vill och har möjlighet att komma är ni varmt välkomna.  

 

 Snart väntar höstlov. Vi har upphandlat den populära eldshowen som ges i alla 

parklekar. Därtill Full Fart Farsta i samverkan med hockeyföreningen och Fotboll 

för Farsta i samverkan med fotbollsföreningen och mycket, mycket annat. 

 

 

Ordföranden avslutade den öppna delen av sammanträdet. 

 

 

 


